
 

KÄRNKRAFTSKOMMUNERNAS SAMARBETSORGAN – KSO  

 

 

Protokoll fört vid sammanträde med KSO styrelse 
Datum: fredag den 31 mars 2023 

Tid och plats: kl. 10.30 – 12.30, Varbergs Stadshotell 

 

Närvarande 
 

Kävlinge kommun: Pia Almström (M), Thomas Borg (SD) och Roland Palmqvist (S). 

Nyköpings kommun: Ahmad Eid (M) och Björn Fredlund (S) .  

Oskarshamns kommun: Andreas Erlandsson (S), del av, Lucas Lodge (M) och Sven Gunnar 

Persson (KD). 

Varbergs kommun: Ann-Charlotte Stenkil (M) och Jeanette Qvist (S), Björn Lindström (SD) och 

Kent Norberg (S). 

Östhammars kommun: Lisa Norén (S), Lennart Owenius (M) och Jonas Lennström (S).  

 

Tjänstemän: Kersti Ingemarsson, Östhammars kommun och Marcus Andersson, Varbergs 

kommun. 

  

KSO- samordnare: Ted Lindquist. 

 

 
1. Styrelsemötet öppnas 
____________________________________________________________ 

 
Beslut 
 
Värden på plats, KS ordföranden i Varbergs kommun, Ann-Charlotte Stenkil, utses till 
ordförande för styrelsemötet. 

 
2. Val av ordförande och vice ordförande i styrelsen 2023-2026 
_____________________________________________________________ 
 
Inför styrelsemötet föreligger ett skriftligt förslag från Ann-Charlotte Stenkil och Andreas 

Erlandsson i rubricerade ärende. Förslaget redovisas enligt nedan. 

 

Andreas Erlandsson och Ann-Charlotte Stenkil fick i uppdrag av den avgående styrelsen i KSO att 

förbereda diverse frågor inför kommande styrelsemöte. Beredningsgruppen kriterier:  

 

Beredningsgruppens kriterier för val av presidium i KSO  

 

1. De bör komma från Oskarshamn, Varberg eller Östhammar – vilka har kärnkraftsproduktion 

    (och Lokala Säkerhetsnämnder).    

2. De bör vara utsedda till ordinarie ledamot i KSO.  

3. De bör ha erfarenhet av tidigare KSO-arbete.  
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4. Gärna en man en kvinna. 

5. Inte från samma parti.  

  

Beredningsgruppens förslag  

  

Presidium: 

Ordförande: Andreas Erlandsson (S) Oskarshamn - står till förfogande 

Vice ordförande Ann-Charlotte Stenkil (M) Varberg - står till förfogande  

  

Sven Gunnar Persson (KD), Pia Almström (M), Ahmad Eid (M) och Lennart Owenius yrkar bifall 

till förslaget. 

 
Beslut 
 
KSO utser Andreas Erlandsson (S) till styrelseordförande 2023-2026.  
 
KSO utser Ann-Charlotte Stenkil till vice ordförande 2023-2026 
 
Till protokollet antecknas: 
 
Den nyvalde ordföranden, Andreas Erlandsson, tackar för förtroendet och framhåller att 
det är en spännande tid inom energiområdet och en viktig tid för KSO, varför det finns 
behov av att bredda verksamheten. 

 
3. Val av styrelseledamot att bevaka frågor i europanätverket GMF 
_____________________________________________________________ 

 
Vid dagens sammanträde tas ett extraärende upp med anledning av att beredningsgruppen för val 

av KSO:s presidium för mandatperioden även har föreslagit att KSO utser en styrelseledamot som 

ska följa/bevaka frågor som det europeiska nätverket för kärntekniska kommuner, GMF, hanterar.  

 

Nomineringsgruppen har nominerat kommunalrådet Fabian Sjöberg (M), Östhammars kommun att 

följa/bevaka GMF- frågor. Årsmöte med europanätverket äger rum i oktober 2023. För uppdraget 

gäller att en person utses där hemkommunen har möjlighet att hantera eventuella resekostnader 

med anledning av uppdraget eftersom KSO inte har ekonomi för den typen av omkostnader. 

 
Vid sammanträdet framkommer ledamoten Pia Almström har varit ordförande/president i GMF 

sedan 2019 och förordnandet har 2021 förlängts fram till 2023. Vidare framkommer att KSO- 

samordnaren är i fortlöpande kontakt med GMF- samordnaren Meritxell Martell och deltar på 

begäran även i GMF:s presidiums (Steering Committee) möten med utökad representation.  

 

Pia Almström framhåller att nästa möte med GMF sker i samband med en studieresa till Kalná nad 

Hronom, Slovaken den 27-29 juni och det är då bra med KSO- representation. Därför är det bra om 

valet kan ske vid dagens sammanträde.  
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Utöver detta så har varje KSO- kommun möjlighet att utse egna deltagare till olika GMF- möten. 

Framkommer att det inte varit så stor svensk medverkan från KSO- kommunerna de senaste åren. 

 

Vidare framkommer att Lennart Owenius har vidtalat Fabian Sjöberg inför styrelsemötet och han 

är positiv till uppdraget. 

 

Beslut 
 
Ledamoten Fabian Sjöberg (M), Östhammars kommun, utses att bevaka KSO- styrelsens 
intressen i europanätverket GMF åren 2023-2026. 
 
En förutsättning för uppdraget är att Östhammars kommun har möjlighet att svara för 
eventuella resekostnader och utlägg med anledning av uppdraget eftersom KSO inte har 
ekonomi för den typen av omkostnader. 
_________ 
 

 
4. Föregående mötesprotokoll 
_______________________________________________________________________________ 

 

Föreligger protokoll från senaste styrelsemötet den 17 februari 2023, som gås igenom. 

 
Beslut 
 
Protokollet läggs till handlingarna. 
_____ 

 

 

5. Kommunrapporter  
_____________________________________________________________ 
 

Varbergs kommun/Lokala säkerhetsnämnden vid Ringhalsverket 

 

Inget att rapportera. 

 

Oskarshamns kommun/Lokala säkerhetsnämnden vid Oskarshamnsverket 

 

Bränsleskada vid O3 hanterades i mars. Den primära bränsleskada som upptäcktes förra året 

utvecklades till en sekundär bränsleskada. Oskarshamn 3 var borta från elnätet i en vecka, ett dygn 

kortare än planerat. Årets revision pågår mellan den 15 april och 9 juni. Då utförs det årliga 

underhållet under längre tid än vanligt. 1 100 entreprenörer från hela världen kommer till 

anläggningen för att hjälpa till. 

 

Nedmontering och rivning av 01 och O2 pågår och beräknas vara klar 2028-12-31. 
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Östhammars kommun/Lokala säkerhetsnämnden vid Forsmarksverket 

 

En total effektökning med drygt 100 MW sker på Forsmark 1. Detta sker i två steg. I steg ett höjs 

effekten med 50 MW 2022. Det andra steget är ungefär lika stort och genomförs enligt planen efter 

2023 års revision som sker i maj. Båda stegen förutsätter tillstånd från Svenska Kraftnät och 

Strålsäkerhetsmyndigheten. Utbyggnaden av slutförvaret för driftavfall SFR pågår.  

 

Vidare framkommer att valet av ledamöter i lokala säkerhetsnämnden fick göras om, vilket 

medfört förseningar. Därför har säkerhetsnämnden inte haft något sammanträde ännu.     

 

Kävlinge kommun 

 

Lokala säkerhetsnämnden avvecklades den 10 januari. I samband med avvecklingen måste 

myndighetens arkiv också hanteras, vilket medfört att en konsult har behövt anlitas till en hög 

kostnad.  

 

Vidare framkommer att Kävlinge kommun tillskrivit energi- och näringsminister Ebba Busch med 

anledning av den översyn av lokala säkerhetsnämnderna som Strålsäkerhetsmyndigheten genom-

förde 2022 och som sedermera ledde till regeringens avvecklingsbeslut av säkerhetsnämnderna vid 

Barsebäcksverket och Studsvik. Kommunen funderar på förekommen anledning hur man ändå ska 

få till en dialog i dessa frågor. Trots påminnelse har kommunen inte fått svar från statsrådet. Därför 

har kontakt tagits med Mats Gren, som är energipolitisk talesperson för Moderaterna. Frågan har 

ställts om hur regeringen ska hantera dessa frågor i framtiden vid etablering av nya kärntekniska 

anläggningar. För att öka kunskapen hos riksdagsledamöterna har ett förslag diskuterats, som 

innebär att eventuellt anordna ett seminarium i riksdagen om vikten av information och dialog i 

dessa frågor. Vissa kostnader uppstår i så fall när det gäller moderator och fika. 

 

Förslag framkommer om att KSO:s nyvalda presidium bör diskutera frågan om ett eventuellt 

seminarium i riksdagen.  

 

Nyköpings kommun 

 

Framkommer att Studsvik har uppvaktats av företaget Blykalla om Små Modulära Reaktorer, 

SMR. Förhandlingar pågår för närvarande. Nyköpings kommun ser positivt på detta, men avvaktar 

dessa förhandlingar. 

 

Beslut 
 
Presidiet får i uppdrag att diskutera frågan om ett eventuellt seminarium i riksdagen om 
vikten av insyn och dialog i kärntekniska frågor i synnerhet när nu två av de lokala 
säkerhetsnämnderna har avvecklats och ny kärnkraft planeras att byggas ut. 
 
I övrigt anses kommunrapporterna som mottagna. 
_____ 
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6. Förslag till budget för KSO 2023  
_____________________________________________________________ 
      
Förslag till budget 2023 föreligger. Samordnaren redovisar förslaget. Omslutningen uppgår till 

totalt 335 000 kronor. Intäkterna uppgår till 290 000 kronor. KSO har samtidigt en ingående 

balans/fordran på Oskarshamns kommun som uppgår till 367 623 kronor. Budgetförslaget är 

således underbudgeterat med - 45 000 kr 2023.  

 

Årets budgetförslag innebär att två nivåer av medlemsavgifter införs. En nivå för kommuner med 

kärnkraftverk i operativ drift och en annan nivå för kommuner utan kärntekniska anläggningar i 

drift. Därför föreslås att överskottet används för att balansera underskottet i år. Det går inte att i 

flera år underbudgetera på detta sätt utan en budget i balans måste vara målet och bör därför 

diskuteras i styrelsen inför 2024. Samtidigt är det också så att det kan komma nya medlems-

kommuner med i KSO framöver i samband med utbyggnaden av ny kärnkraft. 

 

Jeanette Qvist yrkar dels bifall till budgetförslaget, dels förslaget om att en budget i balans måste 

vara målet varför detta måste diskuteras i styrelsen i samband med arbetet med budgetförslaget för 

2024. 

 
Beslut 
 
Föreliggande förslag till budget 2023 fastställs.  
 
Målet måste vara en budget i balans, varför budgetförslaget för 2024 ska diskuteras i 
styrelsen. 
 
_________ 

 
7. Förslag till verksamhetsplan för KSO 2023-2026 
____________________________________________________________ 
 
Föreligger förslag till verksamhetsplan för KSO för mandatperioden 2023-2026.  

 

Målet för KSO:s verkssamhet  

> Stärka nätverket för kommuner med kärnteknisk verksamhet  

> Lyfta lokala aspekter och konsekvenser av kärnkraftsproduktion och ny kärnteknik 

 > Agera i frågor som berör den lokala/kommunala nivån i samband med energiomställningen  

> Fokus på: - kärnsäkerhetsoch strålsäkerhetsfrågor nationellt och internationellt, - 

kärnavfallsfrågan och den stegvisa slutförvarsprocessen, - energiomställningen och ny 

kärnkraftteknik, - avvecklings- och rivningsplanering, - långsiktig kompetensförsörjning inom 

strålsäkerhetsområdet - omställning/tillväxt, - omvärldsfrågor och informationsspridning. 

 

I verksamhetsplanen anges i övrigt: KSO:s huvudsakliga uppgifter, aktiviteter, energiom-

ställningen och ny kärnteknik, påverkan och lobbying samt kommunikation och mediehantering.   
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I styrelsen framkommer vikten av att se skillnaden mellan de lokala säkerhetsnämnderna som 

myndigheter och KSO som nätverk/samarbetsorgan för de kärntekniska kommunerna. 

 

Vidare framförs även vikten av att KSO- styrelsen framöver diskuterar frågan om eventuellt nya 

medlemskommuner och det förhållande att det ska finnas ett ömsesidigt intresse för båda parter.  

 
Beslut 
 
Verksamhetsplanen för KSO 2023-2026 antas. 
 
____ 
 
8. Uppföljning av externt föredrag den 17/2 med Fortum och Kärnfull Next  
    om ny kärnteknik och SMR-reaktorer i nya platsvalskommuner  
______________________________________________________________________ 
 
I samband med det externa föredraget av Fortum och Kärnfull Next framkom vikten av att ta 

tillvara KSO- kommunernas erfarenheter och kompetens i processen kring ny kärnkraft. Företagen 

vill därför gärna ha en fortsatt dialog med KSO- kommunerna. I sammanhanget diskuterades även 

KSO:s sammansättning i framtiden och frågan om eventuellt nya medlemskommuner i KSO. 

Frågan följs upp vid dagens sammanträde. 

 

I sammanhanget framkommer att Varbergs kommun har fått information från Vattenfall om 

företagets förstudie rörande Små Modulära Reaktorer, SMR. Dessa blir i så fall lättvattenkylda och 

använder således inte bly som kylmedel. Kommunen diskuterar med länsstyrelsen och Vattenfall 

om det behov av ytor och mark vid Ringhalsverket som uppstår i sammanhanget. SMR- 

anläggningarna kräver mer utrymme än förmodat. En arbetsgrupp har startas kring dessa frågor. 

Samtidigt pågår arbetet med en översyn av kommunens Översiktsplan och där tas även riks-

intresset med. 

 

Beslut 
 

Presidiet och KSO- samordnaren får i uppdrag att återkoppla till Fortum och Kärnfull Next när det 

gäller frågan om eventuellt utvecklat erfarenhetsutbyte mellan KSO- kommunerna och företagen. 

 

________ 

 
 
9. Förslag till yttrande över remiss PM ”Ny kärnkraft i Sverige” 
____________________________________________________________ 
 

Kärnkraftkommunernas Samarbetsorgan har erhållit rubricerade promemoria för yttrande senast 

den 10 april. Av promemorian framgår att det prognosticerade elbehovet har ökat markant och att 

utvecklingen inom kärnenergiområdet har gått mot mindre enheter, så kallade små modulära 

reaktorer (SMR).  
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Det finns därmed ett behov av att bygga ut elproduktionen för att försäkra industrin tillgång till 

fossilfri energi. Det innebär att det kan finnas fördelar, både ur tekniskt och ekonomiskt perspektiv, 

med att bygga reaktorer på nya platser. I promemorian lämnas förslag till ändringar i miljöbalken 

och lagen (1984:3) om kärnteknisk verksamhet (kärntekniklagen) som syftar till att utvidga förut-

sättningarna för att tillåta uppförande och drift av nya kärnkraftsreaktorer. 

 

Vid dagens sammanträde föreligger ett förslag till yttrande över rubricerade remiss. Samordnaren 

redovisar huvuddragen i yttrandet. KSO ställer sig bakom promemorian och regeringens satsning 

på att öppna för ny kärnkraft och kärnkraftsteknologi och förslagna lagändringar för att möjliggöra 

och snabba på etablerandet nya kärnreaktorer. Samtidigt understryker och framhåller KSO att 

förutsättningar och tidigare erfarenheter, tillsammans med de omfattande prövningar som krävs för 

etablering av en kärnteknisk anläggning på andra platser än redan befintliga, ger vid handen att 

dessa processer kommer att ta lång tid. Om ambitionen är att inom rimlig tid få till stånd en ut-

byggnad av kärnkraften torde den snabbaste vägen vara att skapa förutsägbara, legala och ekono-

miska förutsättningar i redan existerande platser för kärnkraftsproduktion. På dessa platser finns 

också kompetensen och kunskapen, såväl hos anläggningsägare som hos allmänhet och förtroende-

valda. Med tanke på det stora och akuta behov av fossilfri energi som Sverige – och världen - står 

inför, förefaller det som mer optimalt att bygga ny kärnkraft på orter där den lokala acceptansen 

redan finns.  

 

KSO menar att det både i Sverige och i Europa i övrigt är mycket viktigt att både nationella 

regeringar/statsmakterna och industrin ser kommunerna som viktiga aktörer i lokaliserings- och 

beslutsprocessen kring ny kärnkraft och ny kärnteknik. Utan en lokal och social acceptans föran-

krad hos olika intressenter på lokal nivå är någon energiomställning (”Energy Transition”) till ett 

elektrifierat samhälle inte realistiskt möjlig. KSO anser att en lokal förankring är nödvändig för 

samhällets elektrifiering och för ny kärnteknik på delvis nya platser. Utan den lokala förankringen 

är det inte heller möjligt att hantera klimatförändringarna och samtidigt göra det möjligt att sluta 

kärnbränslecykeln. KSO menar att vetorätten är en absolut förutsättning för att överhuvudtaget 

kunna nå framgång med nya etableringar. För att en kommun ska överväga att påbörja en 

diskussion om en kärnkraftsetablering måste den kunna göra det i förvissningen om att det är 

möjligt att när som helst under processen kunna säga nej.  

 

KSO betonar även att regeringens planer för utbyggnad av kärnkraft och behovet som då uppstår 

av att testa nästa generations kärnteknologi såsom exempelvis Små Modulära Reaktorer (SMR) 

måste utvecklas på en fysisk plats någonstans i landet.  

 

Inte minst viktigt är att det är en plats som accepterar och tillåter kärnteknisk verksamhet och där 

det enligt plan- och bygglag finns en ur plansynpunkt godkänd plats. Ur det perspektivet är också 

vikten av lokalt förtroende byggd på en kontinuerlig dialog med kommunen på platsen av stor vikt. 

Den andra faktorn är existerande detaljplaner i kärnkraftskommunerna. 

 

Med anledning av regeringsbeslutet om de lokala säkerhetsnämnderna den 10 januari 2023 där två 

av de tidigare säkerhetsnämnderna (Barsebäcksverket/Kävlinge kommun och Studsvik/Nyköpings 

kommun) avvecklades framhåller KSO vikten av kommunal medverkan och insyn för att möjlig-

göra kärnteknisk verksamhet.  
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KSO betonar samhällsnyttan med lokalt förankrade säkerhets-nämnder där allmänhetens ombud, 

de förtroendevalda beslutsfattarna, kan föra en dialog med de egna kommuninvånarna. Med dessa 

statliga, men lokalt förankrade myndigheter kan insyn och möjlighet till deltagande för de som 

berörs och har kontakt med invånarna kring en kärnteknisk anläggning, garanteras. 

 

Under diskussionen i styrelsen framkommer bland annat vikten med lokal förankring att ha med 

den lokala opinionen. Den lokala förankringen måste ses som en grundförutsättning. Det är därför 

positivt att det kommunala vetot bibehålls. Det kommunala vetot kommer in vid en viss punkt i 

tillåtlighetsprocessen. När väl beslutet om tillåtlighet är taget så kan det inte ändras senare under 

processen. Vidare framhålls vikten av långsiktig-het i energifrågor. 

 

Beslut 

 
Förslaget till yttrande antas. 
_______ 
 

 
10. Strålsäkerhetsmyndighetens rapport 2023-02-28 ”Utveckling av regelverk    
      och andra åtgärder för befintlig och framtida kärnkraft” 
_____________________________________________________________ 
 
Strålsäkerhetsmyndigheten (SSM) har på uppdrag av regeringen i ett första steg utrett vilken 

utveckling av regelverket och andra åtgärder som behövs för att det ska finnas förutsättningar för 

att nyttja både befintlig och framtida kärnkraft. I rapporten redovisas första delen av uppdraget 

med fokus på förutsättningar för fortsatt drift av befintlig kärnkraft, såväl som identifierade behov 

av ändringar av lagar och förordningar för att ge förutsättningar för såväl befintlig och ny reaktor-

teknik. SSM har i uppdraget utgått från tidigare genomförda utredningar både från den egna 

myndigheten och från andra nationella och internationella aktörer. SSM har därefter analyserat 

lägesbilden och identifierat behov av utveckling av lagar och förordningar med vissa specifika 

författningsförslag, samt identifierat andra åtgärder i form av behov av utredningar. Fortsatt arbete 

inför slutredovisningen kan innebära att ytterligare behov av såväl författningsändringar som andra 

åtgärder identifieras. 

 
Noteras att myndigheten har informerat om innehållet i rapporten i samband med den nyss 

genomförda KSO- utbildningen för ledamöter i de lokala säkerhetsnämnderna.  

 
Beslut 
 
Rapporten anses mottagen. 
 
_________ 
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11. Omvärldsbevakning - GMF- information   
_____________________________________________________________ 
 

a) Rapport från Extended GMF Steering Committee - Utökat presidiemöte 10/3 2023. 
 
Noteras att mötet i huvudsak ägnades åt innehållet i GMF:s brev till EU:s institutioner (se punkt 10 

c) och hur brevet skulle distribueras både till EU och medlemsstaternas regeringar. 

 

b) Rapport från GMF Steering Committee. 
 

Pia Almström informerar om att Haldens kommun, Norge, är ny engagerad medlem i GMF.  

 

c) GMF- skrivelse 6/3 till EU- institutioner och medlemsstater om vikten och behovet 
    av kommunalt engagemang i kärnkraftsfrågor i Europa. (Engelsk + Svensk version) 
 

Vid dagens sammanträde föreligger GMF:s skrivelse till EU:s institutioner och medlemsstaternas 

regeringar. I skrivelsen framhålls bland annat att GMF:s medlemmar är djupt oroade över hur 

nationella regeringar fortsätter att ignorera förtroendevalda i kommunala beslutande organ i vissa 

länder. GMF nämner att ett av de senaste exemplen är Sverige, där den nya regeringen har beslutat 

att avskaffa den statliga finansieringen av lokala säkerhetsnämnder i kommuner med kärnkraftverk 

som inte är i drift, nämligen Kävlinge och Nyköpings kommuner. Vidare omnämns att regeringen 

samtidigt har lagt fram ett förslag till ny lagstiftning för att främja nya kärnkraft och Små Modulära 

Reaktorer (SMR) även i kommuner utan tidigare erfarenhet av kärnkraft. Utifrån GMF:s mer än 

20- åriga erfarenhetsutbyte och samverkan mellan medlemmarna är en stark relation och ett 

förtroende mellan lokalsamhället, anläggningsägarna och tillsynsmyndigheterna grundläggande 

förutsättningar för att utveckla tillit och respekt så att de kärntekniska projekten utvecklas mer 

effektivt. Att avskaffa kommunikationskanalerna i dessa kärntekniska kommuner försvagar endast 

budskapet till de lokala intressenterna om vikten av säkerhet och förtroende. I skrivelsen vädjar 

GMF till EU:s institutioner att nå ut till EU:s medlemsstater så att dessa respekterar och tar hänsyn 

till lokala myndigheter i deras ambitioner att minska koldioxidutsläppen, särskilt när kärnkraftens 

roll i en rättvis och solidarisk energiomställning studeras. Avslutningsvis framhålls att GMF är  

intresserade av en dialog för att ytterligare diskutera hur EU:s institutioner och nationella 

regeringar skulle kunna tjäna de europeiska medborgarna bättre för att bygga upp förtroendet 

genom att aktivt lyssna på de lokala myndigheterna, som ligger närmast den enskilde medborgaren 

och som har direkt ansvar för att hantera viktiga lokala utvecklingsfrågor och utmaningar. 

 

Framkommer att ovanstående skrivelse på engelska har lämnats till energidepartementet på 

engelska. Pia Almström tycker därför det vore bra om även den svenska versionen skickas till 

regeringskansliet.  

 

Vidare framkommer att det är en fördel om KSO kan ställa sig bakom skrivelsen. Därför bör 

kontakt först tas med departementet.  
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Beslut 
 
Samordnaren får i uppdrag att kontakta statssekreteraren hos miljö- och klimatministern 
och/eller departementets tjänstepersoner när det gäller GMF- skrivelsen. 
 

d) Information om GMF studieresa till Kalná nad Hronom, Slovakien den 27/6-29/6. 
 

Nästa GMF-seminarium kommer att äga rum i Kalná nad Hronom, Slovakien, den 27-29 juni. 

Arbetet med det slutliga programmet pågår. Programmet inleds meden nätverkskväll följt aven 

programpunkt där deltagarna får information om den slovakiska energisituationen. Ett besök 

anordnas vid Mochovce kärnkraftverk, nationella förvaret för radioaktivt avfall och Energoland. 

Det slutliga programmet kommer att sändas ut till GMF:S medlemmar 

 

Pia Almström framhåller att GMF gärna ser fler deltagare från KSO/Sverige och gärna KSO:s 

nyvalde rapportör. 

 

e) Information om att GMF medverkar som föredragshållare vi ECA - Forum i USA 
    den 7/5-19/5.  
 

Detta är ett seminarium för kommuner och myndigheter med tema om SMR, ny kärnteknik och 

kärnteknisk utveckling. Företag som levererar SMR- reaktorer deltar i konferensen. 

  

Från GMF deltar/medverkar Pia Almström och ytterligare ett par ur presidiet samt GMF- 

samordnaren. 

 

 
12. Uppföljning/utvärdering av genomförd gemensam KSO- utbildning för  
      ledamöter i lokala säkerhetsnämnder 29/3-31/3 
_____________________________________________________________ 
 
I samband med utbildningsdagarna i Varberg för ledamöter i de lokala säkerhetsnämnderna har en 

programpunkt omfattat dialog och grupparbete rörande uppföljning/utvärdering av utbildningen. 

Resultatet av grupparbetet kommer att sammanställas av samordnaren och redovisas i samband 

med kommande styrelsemöte.  

 
Beslut 
 
KSO- samordnaren får i uppdrag att sammanställa resultatet av grupparbetet så att det 
kan redovisas vidd nästa möte. 
 
_________ 
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13. Inställt fysiskt sammanträde i Stockholm den 12 maj f.m. och avtackningslunch för  

       trotjänare i styrelsen  
_______________________________________________________________________ 
 
Ordföranden informerar om att det planerade styrelsemötet i Stockholm förmiddagen den 12 maj 

måste ställas in. Planerad avtackning av trotjänare samma eftermiddag genomförs som tänkt. 

 

Vid avtackningen deltar fem f.d. styrelserepresentanter från Nyköpings och Östhammars 

kommuner som har mer än tio år i styrelsen. En av dessa har suttit 33 år i styrelsen. KSO uppvaktar 

med presentkort och en blomma samt en avtackningslunch. Även de styrelsemedlemmar som har 

mindre än tio år i styrelsen kommer att uppvaktas med ett presentkort. 

 

Vid dagens sammanträde diskuteras deltagare från styrelsen. Ordföranden och vice ordföranden 

kan inte medverka. Lämpligt är att det är några med mångårig erfarenhet av styrelsearbetet. 

Lennart Owenius och Roland omnämns. Båda kommer att lämna besked till samordnaren, som 

också deltar. KSO får eventuellt stå för resekostnader om inte berörd kommun har möjlighet. 

 

Beslut 
 
Styrelsemötet den 12 maj ställs in. 
 
Avtackningen av ”trotjänare” i styrelsen den 12 maj genomförs enligt tidigare beslut och 
på föreslaget sätt. 
 
Lämpligen deltar även några i nuvarande styrelsen med mångårig erfarenhet av 
styrelsearbete vid avtackningen. Besked lämnas till samordnaren, som också deltar.  
 
KSO får eventuellt stå för styrelserepresentanternas resekostnader om inte berörd 
kommun har möjlighet. 
 
_______ 

 
14. Fråga om nästa styrelsemöte? Enligt sammanträdesplan genomförs ett  
      styrelsemöte den 29 september f.m. (virtuellt) 
_____________________________________________________________ 
 
Framkommer att Östhammars kommun har förhinder vid det planerade mötet den 9-10 november. 

 
Beslut 
 
Det nyvalda presidiet får i uppdrag att diskutera frågan och återkoppla om ett eventuellt 
styrelsemöte i vår. 
__________ 



12 

15. Fråga om ny tid för genomförande av tidigare planerat externt föredrag  
      (12/5) om vikten av fortsatt underhåll av kärnkraftsanläggningar i drift ska  
      genomföras? 
_____________________________________________________________ 
      
 
Med anledning av att det inplanerade styrelsemötet den 12 maj är inställt behöver ny tid för 

föredraget om underhåll av kärnkraftsanläggningar i drift flyttas. Föredragande är KTH- 

professorerna Siegfrid Evens och Per Högselius. 

 
Beslut 
 
Presidiet får i uppdrag att hantera frågan utifrån den reviderade sammanträdesplanen. 

 
_______ 

 
16. Information om Strålsäkerhetsmyndighetens, SSM, inbjudan till  
      samverkansmöte den 14 april e. m. i Stockholm rörande nationell  
      kompetensförsörjning inom strålsäkerhetsområdet 
_____________________________________________________________ 
 
KSO har tidigare år genom samordnaren medverkat i denna samverkansplattform som SSM har 

etablerat med representanter för myndigheter, näringsliv, akademi och övriga berörda intressenter. 

 

Mötet är fysiskt, men samordnaren för en dialog med SSM om möjligheten att medverka digitalt. 
 
Beslut 
 
Informationen anses mottagen. 
 
_______ 
 

17. Övriga frågor 
 
Några övriga frågor föreligger inte. 

 

________ 
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18. Avslutning 
_____________________________________________________________ 
 

Mötesordföranden tackar styrelsen för ett bra möte. 

 

Ordföranden framför ett tack till KSO- samordnaren Ted Lindquist och kommunsekreterare 

Marcus Andersson för ett bra program och genomförande av Varbergs- utbildningen för ledamöter 

i de lokala säkerhetsnämnderna den 29/3-31/3. 

 

Avslutningsvis framförs även ett särskilt tack till Marcus Andersson som nu kommer att avsluta sin 

anställning i Varbergs kommun. 

 

 

 

 

 

 

Ann-Charlotte Stenkil 

Mötesordförande                                                                                                                                    

                                                                                                                  
      Ted Lindquist  

      Samordnare/Gen.sekr. 

 


